

## Referat af møde i lokalbestyrelsen Nyborg-Ullerslev

Mødedato: **Onsdag 1.Juni 2022 kl. 12:30**

Deltagere:	Ib Kruse (IK)	formand
	Peter Enevold (PE)	1. næstformand
	Irma Trebbien (IT)	2. næstformand
	Ulla Pedersen (UP)	kasserer
	Hans Juhl Jørgensen (HJJ)	
	Dorit Myltoft (DM)	
	Lizzi Petersen (LP)	
	Karin Jensen (KJ)	
	Ole Wildt-Andersen (OWA)	
	Merete Ahlmann-Jensen (MA)	1. suppleant
	Helen Therkildsen (HT)	2.suppleant

Praktisk arrangør: **Peter Enevold**

### Dagsorden:

1. Velkomst v/formanden
2. Valg af ordstyrer – Foreslår Irma Trebbien  
OK, referent PE
3. Nyt fra formanden og mulige beslutninger
  - a) Møde i Hjallese om egenkapitalens størrelse 12.august. IK og UP deltager  
God opklarende drøftelse, IK og UP er velforberedte og helt usandsynligt at der kommer ”krav” om tilbagebetaling til landsorganisationen, vi skal bruge pengene lokalt.
  - b) Referat fra møde i kommunal demensgruppe 9.maj. PE og IK  
Gruppen sikrer fremdrift i realisering af kommunens demensstrategi, aktuelt stor fokus på pårørende til demente og ”uddannelse” af demensvenner.
  - c) Orientering om brugen af den bevilgede Richshaw-cykel mv.  
Med Ole Poulsen som aktivitetsleder er de første ture gennemført i Tårnparken og Vindinge. Der skal laves mere præcise aftaler med de to centre om hyppighed og praktik når vi har nogle erfaringer. Forsikring til kr. 3.150 pa af



- cyklen er for dyr i forhold til risikoen. Enighed om at vi ikke tegner forsikring på cyklen.
- d) Frivilligfest. BL og IK foreslår 18. November kl. 12,00 på Hotel Nyborg Strand Godkendt
- e) Fastlagte møder i rækken af ”Det gode ældre liv (udsendes)  
Opfordring til deltagelse. Arrangement i september er flyttet til den 29. september. PE laver omtale til næste blad om de to arrangementer i efteråret.
- f) Udsendt Nyhedsbrev om borgermøde 30. maj om ”Projekt fremtidens ældrepleje”(er udsendt)  
Orientering om et udmærket borgermøde, der er starten på kommunens arbejde med at udvikle en samlet politik/strategi på ældreområdet. Ældre Sagen vil blive indbudt til at deltage i udviklingsarbejdet.
- g) Samarbejdsaftale om Ældretelefonen og Distrikt 6 v/IT og IK  
Ældretelefonen er et centralt initiativ startet i lyset af Corona. Et oplæg på distriktsmøde resulterede i et forslag til samarbejde mellem lokalafdelingerne og ældretelefonen.  
Vores afdeling vil være loyale overfor ældretelefonen, men distriktet kan ikke indgå en aftale på vores vegne – en aftale vi ikke kan bakke op, og som ikke er i overensstemmelse med vores vedtægter.. IK melder vores holdning til distriktet.
- h) Tommy Gedsø død 22. april. Bårebuket og nekrolog er foranlediget.  
Orientering.
- i) Arbejdsopgaver-områdeansvar og formål (er udsendt)  
Tilrettet med input. Godkendt.
- j) Valgprotokoller mv. fra årsmødet er indsendt til landskontoret.  
UP sender prokurapapir til Frivilligafdelingen.
- k) Tilbud om diverse foredrag fra GF-forsikring (udsendes)  
IK kontakter GF og spørger til et kombinationsarrangement med Tricktyveri og Boligtyverier. Er det OK for GF kobles repræsentant fra lokalpolitiet på arrangementet. Dato bliver 12. oktober og erstatter arrangement for social-humanitære frivillige (der naturligvis inviteres).
- l) HJJ har udarbejdet oversigt over de mange ting, som vi skal have omorganiseret efter Hans Jørgen er stoppet som serviceleder. Bliver gennemgået. (er udsendt)  
Oversigten/notatet er et arbejdsdokument senere vil det blive et notat med klar arbejdsfordeling af opgaverne i forbindelse med vores kontor. Opbakning til notatet, på mødet blev følgende tilføjet:
- Kontoret udfordres på, at tage opgaverne med test af HFI-relæ og Hjertestarter.
  - Referat af bestyrelsesmøder mv. – plus tilgængelige historiske, arkiveres fremover systematisk i dokumentarkiv, foreløbigt i nuværende arkiv fremover i arkiv i forbindelse med Office 365 (når vi får det).
  - Hjertestarter påsættes synlig adgangskode: 2310
  - Elstik kan installeres ved relevant lejlighed.
- m) Forespørgsel om mulige Petanque-baner i lystbådehavnen  
En forespørgsel fra Marinaens Venner om at foreslå etablering af baner er



besvaret positivt til havnemesteren af IK. Evt. ny aktivitet her skønnes ikke at gå ud over aktiviteterne i Vindinge.

4. Socialt-humanitært arbejde v/Irma Trebbien

Fællesspisning i regi af ”Spis Sammen” på Danehof overtegnet med 76 deltagere. Afsmittende virkning på næste ordinære arrangement med 53 deltagere mod sædvanligt 25-30. (se også under Ullerslev).

IT-arbejde

- 5
- a) Tak fra Borgerservice vedrørende vores hjælp med MIT-ID  
Hjælpen foregår primært i It-cafeen, hvor vi nu er oppe på 5 i bemanding. Cafeen holdes muligvis åbent i juli måned. Stor tak til de ihærdige frivillige.
  - b) Kurser i efteråret på vej til at være på plads. Temadage overvejes, men respekt for ressourcer hos de frivillige.

6. Regnskab v/kasserer Ulla Pedersen

- a) Regnskabsbalance pr. 31.maj  
Månedsopgørelse udsendt gd.  
Ca. tkr. 20 til ”overs” af sårbarhedsmidler.  
Omkostninger på tkr. 15,6 til Danmark Spiser Sammen er som forventet højere end tilskud på tkr. 10.  
I øvrigt god orientering fra UP.

Motion v/Ole Wildt-Andersen

- 7.
- a) Forslag til opstart af minigolfhold (ansøgning eftersendes)  
10 gange minigolf onsdage 10-12 med min 10 deltagere. Deltagerbetaling 200 kr. ved tilmelding. Ældre Sagen dækker øvrige omkostninger med tkr. 2 for 10 deltagere, mere hvis flere deltagere.  
Godkendt
  - b) Orientering om mulige nye motionsaktiviteter  
Følgende godkendt med følgende fælles konditioner:
    - deltagerbetaling kr. 200,- der betales ved tilmelding
    - øvrige omkostninger dækkes af afdelingen
    - tilmelding (også minigolf) via bookingsystem (UP)
    - sommeraktiviteter annonceres via nyhedsmail (IK)
    - alt kun for medlemmer grundet tilskud fra afdelingen
    - 1) Keglespil  
10 gange 2 timers spil på 4 baner med instruktion/vejledning. Max. 16 deltagere
    - 2) Padel i Ullerslev  
8 mandage 11:00-12:30 i sommerperioden. Max. 12 deltagere, min. 6.
    - 3) Rospinning  
Først til efteråret, men OK hvis eget ÆS hold. Hvis betingelser matcher ovenstående så på forhånd OK.



Ud over ovenstående arbejder OWA med tilbud om bordtennis – hvor vi ikke blot vil være ”reklamesøjle”, samt pensionistfodbold. Bestyrelsen er positiv men afventer yderligere fra OWA.

8. Orientering fra kontorområdet v/Lizzi Petersen og Peter Enevold
  - a) Medlems status til-/afgang  
Vi har nu 5283 medlemmer, hvilket er netto plus på 118 siden 1. januar. Til orientering var medlemstal november 2021: 5.199 så der også et naturligt frafald.
  - b) Kontorets drift m.v.  
Meget uheldigt at sommerlukning uden bestyrelsens godkendelse er fremskyndet fra 6. juni til 1. juni.
  
9. Kultur v/Dorit Myltoft  
Kulturgruppen holder møde 20. juni med planlægning af næste sæson, Opfordring til at optimere brugen af bookingsystemet ved tilmelding til Cirkusrevyen næste år. UP ser på det.
  
10. Kortspil v/LP og IK  
Bridgehold vil muligvis spille videre i sommersæsonen, med ”krav” om opvask, oprydning etc.
  
11. Fundraising v/Peter Enevold  
Intet nyt
  
12. Nyt fra Ullerslev v/Karin Jensen  
Nyt tilbud om padeltennis- se under motion.  
Spis sammen med tilskud fra Danmark Spiser sammen med hele 86 (!) deltagere.  
Smutter lidt af på næste ordinære arrangement, hvor op mod 40 er tilmeldt mod normal 25-30.
  
13. Det Sker & Lokalblad (**Referent har anført rettelser/tilføjelser med sort skrift**)
  - a) Det Sker – deadline 2022 (**21 juli**)  
De redaktionelle betingelser for Det Sker er nærmest uacceptable.
  - b) Lokalblad – **deadline 5.juli 2022 (udkommer 4.august 2022)**  
Når stof fremsendes til redaktøren så venligst tekst for sig og billeder for sig.
  
15. Eventuelt  
**Uden for alle demokratiske principper vedtaget, at den arrangement ansvarlige B-medlem skal sørge for noget sødt til kaffen.**

Kommende bestyrelsesmøder:

Onsdag 7.september kl. 12

Onsdag 19.oktober kl. 12

Praktisk arrangør:

**Merete Ahlmann**

Irma Trebbien



## Kommende arrangementer